

**PANGAJARAN NULIS SURAT PRIBADI KANGGO KAPENTINGAN RESMI
ANU DIFOKUSKEUN KA STRUKTUR EUSI SARENG KABAHASAAN
NGAGUNAKEUN METODE EXPLICIT INSTRUCTION
KANGGO SISWA KELAS VII SMP PASUNDAN 2
BANDUNG TAHUN PELAJARAN 2018//2019**

ku

**YULI DAYANTI
NIM 155030099**

RINGKESAN

Metode explicit instruction nyaeta metode pangajaran anu ngutamakeun pamahaman. Panalungtikan ieu boga tujuan pikeun nangtukeun kaefektifan metode explicit instruction anu diterapkeun ka murid kelas VII SMP Pasundan 2 Bandung. Masalah anu diajukeun nyaéta. 1) Dupi panulis tiasa mampuh ngarencanakeun, nerapkeun, sareng meunteun pangajaran nulis surat pribadi pikeun kapentingan resmi ditujukeun kana struktur eusi jeung kabahasaan ngagunakeun metode explicit instruction di kelas VII siswa SMP Pasundan 2 Bandung? 2) Kumaha pangabisa murid kelas VII SMP Pasundan 2 Bandung dina pangajaran nulis surat pribadi pikeun kapentingan resmi ditujukeun kana struktur eusi jeung kabahasaan di kelas ékspérimén anu ngagunakeun metode explicit instruction jeung di kelas kontrol anu ngagunakeun metode panugasan? 3) Naha aya béda anu signifikan dina hasil pangajaran nulis surat pribadi pikeun kapentingan resmi ditujukeun kana struktur eusi jeung kabahasaan di kelas ékspérimén anu ngagunakeun metode explicit instruction jeung di kelas kontrol anu ngagunakeun metode panugasan? 4) Kumaha kaefektifan metode explicit instruction dina pangajaran nulis surat pribadi pikeun kapentingan resmi ditujukeun kana struktur eusi jeung kabahasaan ngagunakeun metode explicit instruction di kelas VII siswa SMP Pasundan 2 Bandung? 5) Dupi aya bédana metode explicit instruction anu diterapkeun di kelas eksperimen jeung metode panugasan anu diterapkeun di kelas kontrol dina pangajaran nulis surat pribadi pikeun kapentingan resmi ditujukeun kana struktur eusi jeung kabahasaan ngagunakeun metode explicit instruction di kelas VII siswa SMP Pasundan 2 Bandung? Hasil tinu panalungtikan nyaéta. 1) Panulis meunang nilai 3,50 anu nunjukkeun yén panulis mampuh ngarencanakeun, nerapkeun, sareng meunteun. 2) Dina kelas eksperimen rata-rata nilai pretes 48,17 jeung nilai postes 91,43. Aya bédana tina 28,98. 3) Nilai kelas eksperimen dina uji awal 48,17 simpangan baku nyaéta 13,50. Mangka tes ahir rata-rata 91,43. 4) Dina hasil tes dipasangkeun dugi ka t tes yén nilai anu pentingna (2-tailed) dina kelas ékspérimén nyaeta $0,000 < 0,05$, janten aya paningkatan hasil tina kelas eksperimen. 5) N-Gain kelas eksperimen nyaéta 82,57 sedeungkeun kelas kontrol 31,49.

Kecap Konci: tulisan, surat pribadi, sareng metode explicit intruction.